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Namens het college: M. Wijnja (wethouder)
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Burgeragendering buitenbioscoop
00:17:00

Voorzitter: Welkom allemaal bij deze meningsvormende sessie over de burgeragendering 
openluchtbioscoop Stadspark. We hebben voor vanavond een afmelding van de 
ChristenUnie ontvangen. Dat is, weet ik zeker, niet bij gebrek aan interesse, maar soms is dat
zo. Het is een burgeragendering en vanzelfsprekend hebben diverse mensen de kans 
gegrepen om dan in te spreken. De bespreekpunten die zijn aangedragen in die 
burgeragendering lees ik even voor. Waarom is gekozen voor de locatie van het voormalig 
basketbalveld naast de kinderboerderij en niet voor de Drafbaan? Die vraag ga ik zo meteen 
eerst even aan de wethouder vragen om dat toe te lichten, want het is bijna een technische 
vraag. Omwonenden zijn niet meegenomen in de plannen, maar de Stadspark Cinema heeft 
grote gevolgen voor de leefkwaliteit van de omwonenden. Daar wil men graag de reacties 
van raadsleden op horen. Films starten een half uur na zonsondergang tot één uur of twee 
uur 's nachts en van half juni tot half september op donderdag, vrijdag, zaterdag en zondag 
in een natuurgebied. Stadspark Natuurlijk vindt dat te laat en te veel. Wat vindt de 
gemeenteraad? Er hebben zich zeven sprekers gemeld. U heeft allemaal drie minuten de tijd
om uw verhaal richting de raad te doen. Als eerste wil ik mevrouw Van der Meulen vragen 
namens Stadspark Natuurlijk. Gaat uw gang.

00:18:51

Mevrouw Van der Meulen: Beste raadsleden van de gemeente Groningen, mijn naam is 
Manon van der Meulen en sinds een jaar of 25 woonachtig in de Grunobuurt. Ik ben 
voorzitter van Stadspark Natuurlijk, de vereniging die de belangen behartigt van de 
omwonenden van de Drafbaan en het Stadspark. In de visie voor het Stadspark bleek er 
twee jaar geleden opeens ruimte voor een ondernemer die een buitenbioscoop wilde 
realiseren in het Stadspark op het voormalige basketbalveld naast de kinderboerderij. Er was
plek voor 800 bezoekers, 800 bezoekers die op de fiets, met de scooter of met de auto 
komen. Het is in de plannen volstrekt onduidelijk waar de scooters en auto's geparkeerd 
kunnen worden. De Buitenhof Corpus Den Hoorn, de Grunobuurt, Laanhuizen, de 
Zeeheldenbuurt en Vinkhuizen zijn bij elkaar opgeteld zes wijken die zijn ingeklemd tussen 
muziekevenementen, festivals van de Martiniplaza, de Drafbaan de Toto-hal, het Stadspark 
waar jaarlijks een muziekfestival staat geprogrammeerd en last but not least het 
Suikerunieterrein. Bij elkaar opgeteld zijn dat vijf evenementenlocaties. Vijf, u hoort het 
goed, allemaal in het zuidwesten van de stad. Nu komt daar wellicht nog een buitenbioscoop
bij die tijdens het broedseizoen van half juni tot half september na zonsondergang films 
vertoond. Donderdag, vrijdag, zaterdag en zondag na zonsondergang start de film en de 
horeca blijft minimaal tot één uur 's nachts open. Voor ons een horrorscenario. Wij vrezen 
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veel geluidsoverlast voor omwonenden door het geluid van de bioscoop en door de 
nachtelijke bioscoopbezoekers die door de wijken weer naar huis gaan. Groningen heeft 
sinds twee jaar al een buitenbioscoop, namelijk op het dak van het Forum. Waarom moet er 
dan nog een buitenbioscoop bij? Als het dan toch zo nodig moet, kies dan een plek in het 
oosten van de stad, bijvoorbeeld bij Meerstad of het parkeerterrein van de Macro waar geen
omwonenden zijn, of Kardinge waar voldoende ruimte is, of kies eens voor het noorden van 
de stad bijvoorbeeld op het Zernike terrein, of kies eens voor het stadion van FC Groningen, 
een perfecte locatie voor een buitenbioscoop. Groningen kan veel meer doen met het 
stadion dan voetbalwedstrijden organiseren. Een buitenbioscoop zou daar prima 
gerealiseerd kunnen worden. Als het donker is, zie je toch niet waar je zit. Het draait 
tenslotte om de film. Omwonenden van de Drafbaan in het Stadspark hebben al genoeg 
evenementen en geluidsoverlast op hun bordje. Dank u wel voor uw aandacht.

00:21:24

Voorzitter: Dank u wel. Raadsleden hebben altijd de ruimte om nog vragen te stellen, maar ik
stel voor dat we eerst Alfred Somsen even aan het woord laten, omdat hij ook namens 
Stadspark Natuurlijk spreekt. De heer Somsen.

00:21:45

De heer Somsen: Dank u wel. Geachte leden van de gemeenteraad van Groningen, geachte 
wethouder, beste andere aanwezigen. Alfred Somsen is mijn naam, inwoner van Laanhuizen 
en net als Manon bestuurslid van de vereniging Stadspark Natuurlijk. Bedankt voor de 
honorering van ons verzoek om dit onderwerp op de agenda van jullie gemeenteraad te 
zetten. Ik wil vandaag geen details uit onze eerdere brieven herhalen, zoals het 
bestemmingsplan natuur of parkeren van auto's en fietsen. Ik wil ook geen welles-nietes 
spelletje gaan spelen over een uitgebreide reactie op de heer Breteler, bijvoorbeeld 
interpretatie van uitspraken van de raad van State, maar ik wil u wel een paar vragen stellen.
Vindt de gemeenteraad dat er een voldoende objectieve en transparante afweging en 
besluitvorming heeft plaatsgevonden over de locatie? Het lijkt er voor de buitenstaander op 
dat er een ondernemer met een origineel idee bij de gemeente komt, wat redelijk kritiekloos
gehonoreerd wordt, inclusief de wensen over invulling van bijvoorbeeld eindtijden en het 
gebruiken of het niet gebruiken van hoofdtelefoons. Volgens onze informatie heeft de 
gemeente geen onderzoek verricht of afwegingen gemaakt over de geschiktheid van andere 
locaties binnen of buiten het Stadspark. Een tweede vraag: vindt de gemeenteraad dat er 
voldoende kaders gesteld zijn om te garanderen dat er geen geluidsoverlast is, ook gezien de
frequentie en tijdstippen van het initiatief. Het woord garanderen staat ook in het licht van 
de recente constatering in deze raadszaal dat de wijken rond het Stadspark onevenredig veel
overlast ondervinden door evenementen. Geluid en geluidsoverlast is ingewikkeld. 
Weersinvloeden, dBA, dBC, geluid richten, het is voer voor deskundigen. Wat wel duidelijk is 
als het geluid binnen de norm blijft, betekent het niet dat er geen overlast is. Deze 
constatering klonk recent hier uit mond van insprekers. Ik was er één van, maar ook van 
jullie als raadsleden, van een wethouder en een geluidsdeskundige op 22 maart. Of je dat 
geluid nu richt op een ziekenhuis, de gevel van een meubelboulevard, geluidsreflecties naar 
flats, hoe dan ook, overlast kun je ervaren als je film geluiden hoort terwijl je 's avonds rustig
op je balkon wilt zitten of je wilt gaan slapen met je raam open. Een kruisende pauw in de 
kinderboerderij geeft een ander geluid dan een angstschreeuw uit een klassieke horrorfilm. 
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Het menselijke brein ervaart dat anders. Piekgeluiden tellen nauwelijks mee in de methode 
van geluidsnormering, maar je kunt er toch wakker van schrikken en je nachtrust raakt 
verstoort.

00:24:20

Voorzitter: U heeft nog een halve minuut.

00:24:22

De heer Somsen: Dank u wel. Dit is geen mening, maar dit is aangetoond door onderzoek. 
Derde vraag: vindt de gemeenteraad dat er voldoende burgerparticipatie is geweest? Tot nu 
toe zijn de direct omwonenden die de meeste overlast zullen ondervinden niet actief 
ingelicht over deze plannen. Uiteindelijk blijft de vraag of je het initiatief onder deze 
voorwaarden op deze plek in dit park een goed idee vindt. Wij vinden het een heel slecht 
idee, zeker gezien de eerdere constatering over de concentratie van evenementen en ik 
verwacht dat u hier als gemeenteraad een duidelijke streep trekt.

00:24:55

Voorzitter: Dank u wel. Ik doe even een paar inleidende woorden. De heer Somsen lijkt te 
suggereren dat de vergunningverlening in kannen en kruiken is. Dat is niet het geval. De 
vergunning moet nog aangevraagd worden en de raad heeft te zijner tijd de gelegenheid om 
daar iets van te vinden. Dat zeg ik even vooraf zodat we nou niet gaan speculeren dat alles al
gedaan en gezegd is. De heer De Haan, een vraag.

00:25:23

De heer De Haan: Bedankt voor de inspreker. Fijn dat u hier allen bent. U wou niet reageren 
op de reactie die volgens de ondernemer van de openluchtbioscoop u had gegeven op de 
kritiek die Stadspark Natuurlijk had, maar ik was toch wel benieuwd wat u vond van de 
argumenten die hij weer tegen uw punten aandraagt. Dat zal ons als raad wat meer inzicht 
geven.

00:25:51

Voorzitter: U verwijst naar de bijlage die op het raadsinformatiesysteem is te vinden met een
uitgebreide reactie van de heer Breteler op de punten van het Stadspark Natuurlijk. Wie 
gaat daar even op reageren?

00:26:06

De heer Somsen: Ik heb niet zonder reden gezegd dat ik niet in zo een welles-nietes sfeer wil 
komen, want het is voor een groot aantal dingen vooral: geloof je dat het goed komt in zo 
een vergunning traject. Het lijkt alsof de gemeente in het ambtelijke vooradvies denkt dat 
het goed zou kunnen komen. Of ben je daar op voorhand niet van overtuigd? Die mening 
vertegenwoordig ik en dat is natuurlijk niet alleen maar op basis van wat hier gebeurt, maar 
omdat we wel vaker merken dat wat andere mensen als geluidsoverlast ervaren toch binnen
allerlei normen past. Dat is daar de hoofdboodschap, los van dat je kunt discussiëren over of 
100 meter genoeg is voor 300 fietsen.

00:27:03

Voorzitter: Mevrouw Poelstra.

00:27:05

Mevrouw Poelstra: Dank u wel, voorzitter, en ook dank u wel voor de inspreker. Ik heb nog 
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een aanvullende vraag over de burgerparticipatie. U geeft aan dat u nog niet bent 
geïnformeerd over de plannen, officieel dan. Heeft u er een idee over hoe u het voor u had 
gezien en dergelijk burgerparticipatie trajecten en ook over wat we vanaf nu zouden kunnen 
doen?

00:27:27

De heer Somsen: Ik kan me voorstellen dat de gemeente in haar verantwoordelijkheid direct 
omwonenden uitnodigt.

00:27:38

Voorzitter: Zijn er nog verdere vragen? Mevrouw Gierkink.

00:27:43

Mevrouw Gierkink: Dank u wel, voorzitter. Bedankt voor het inspreken ook. Mooi om te zien 
dat er zoveel mensen zijn. Ik vroeg me af over de burgerparticipatie hoe de rol van de 
adviesgroep Stadspark ziet bij dit soort evenementen.

00:27:57

De heer Somsen: Ik zit niet toevallig of wel zelf in die adviesgroep en die adviesgroep heeft 
volgens mij een helder advies uitgebracht.

00:28:13

Voorzitter: Dan dank ik u voor uw bijdrage en dan gaan wij verder met mevrouw Ankie 
Schmidt, namens de IVN-afdeling. Ik heb op mijn papier staan afdeling Haren, maar volgens 
mij is dat Groningen-Haren tegenwoordig. Gaat uw gang.

00:28:32

Mevrouw Schmidt: Geachte leden van de gemeenteraad, college en andere aanwezigen. 
Kunt u het zich voorstellen? Een openluchtbioscoop waar vier nachten per week, twaalf 
weken lang tussen 15 juni en 15 september, dus deels in het broedseizoen, films zullen 
worden vertoond voor maximaal 800 bezoekers en dat het geopend is tot één uur 's nachts 
en mogelijk zelfs tot twee uur 's nachts. Voor de aanleg van de openluchtbioscoop wordt 
onderbegroeiing verwijderd en worden vogel werende maatregelen genomen. Voor de 
verlichting van de bioscoop en de toegangsweg wordt een speciaal belichtingsplan opgesteld
dat vleermuisvriendelijk is, amberkleurig en naar beneden is gericht. Anderzijds wordt de 
film met de nodige licht en geluidseffecten geprojecteerd op een scherm van zestien meter 
breed en bijna tien meter hoog dat van daal en windbestendig verankerd zal worden. De 
drie speakers voor het filmgeluid worden boven in het scherm op bijna tien meter hoogte 
geplaatst. Het geluidsniveau kan pieken tot 120 dBA, vergelijkbaar met een kraaiende haan. 
Bij dieren kan dit schrikreacties, vluchtgedrag en verstoring van dag- en nachtritme 
veroorzaken. Uit akoestisch onderzoek blijkt dat deze piekgeluiden resulteren in een 
gevelbelasting op de dichtstbijzijnde woningen tussen de 40 en de 57 dBA, zelfs na elf uur 's 
nachts. Dit is ver boven de norm van 30 dBA die de gemeente stelt. Het akoestisch rapport is
opgesteld in dBA waarden op basis van het menselijk gehoor. Bij evenementen is het 
gebruikelijk om niet alleen de dBA waarden aan te geven, maar ook de dBC waarden, 
waarbij meer rekening wordt gehouden met de lage bastonen. IVN is van mening dat een 
openluchtbioscoop met minimaal 40 nachtelijke voorstellingen gedurende het 
zomerseizoen, waarbij alles draait om de beleving van beeld en geluid, niet thuishoort in het 
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Stadspark en dat het een kerngebied is in de stedelijke ecologische structuur. Het 
verwijderen van asfalt, de aanleg van een siertuin met inheemse planten, de toezegging dat 
er geen bomen gekapt zullen worden en dat er geen muziek geproduceerd wordt na de 
filmvoorstelling weegt niet op tegen de vermindering van nest en schuilmogelijkheden voor 
dieren en de nachtelijke verstoring door lichtvervuiling, licht- en geluidseffecten en de 
aanwezigheid van grote aantallen bezoekers tijdens en na de filmvoorstelling. Wij roepen de 
gemeenteraad dan op om deze plannen te heroverwegen en een alternatieve locatie te 
zoeken die minder impact heeft op de biodiversiteit en het welzijn van de lokale flora en 
fauna. Bedankt voor uw aandacht.

00:31:37

Voorzitter: Dank u wel. Zijn er vragen voor mevrouw Schmidt? Dat is niet het geval. Dan dank
ik u voor uw bijdrage. Dan is het woord aan mevrouw Marinel Pleij namens de 
Boomwachters.

00:32:02

Mevrouw Weij: Geachte, raad. Wederom spreken wij onze zorg uit over de toename van 
activiteiten in en bij het Stadspark. De vercommercialisering van het park, die enige jaren 
geleden is ingezet, staat op gespannen voet met de rust en natuurfunctie in met name dit 
deel van de stad. De vragen rijzen langzamerhand. Wanneer is het genoeg? Wie trekt de 
grens of is het een kwestie van de sky is the limit? Initiatiefnemer Breteler wijdt sinds kort 
een gehele webpagina aan biodiversiteit, het toverwoord om dit groene college en raad mee
te krijgen in zijn plannen. Wat ons betreft de reinste vorm van greenwashing. Als de heer 
Breteler echt zo begaan is met de biodiversiteit van deze stad, dan zou hij een dergelijke 
cinema nooit in het Stadspark moeten willen opzetten. Het komt op ons over alsof de komst 
van de cinema in het park een voldongen feit is. Echter, er moeten nog diverse procedures 
worden doorlopen. De uitkomst van de quickscan staat ter discussie en daarnaast heeft de 
kiezer in zijn stem vorig jaar een nog duidelijker groen geluid laten horen, ook waar het een 
meer natuurlijke invulling van onze gemeente betreft. Het één en ander roept bij ons een 
aantal vragen. Eén: heeft de gemeente onderzoek gedaan naar alternatieve locaties? Wij 
noemen hier het Forum en het stadion van FC Groningen, gezien de tegenvallende prestaties
en dito inkomsten van de club. Twee: waarom is de gemeente zo happig op dit initiatief? 
Enige jaren geleden is het prachtige Forum met veel gemeenschapsgeld gebouwd, een plek 
met dakterras waar een dergelijk initiatief ook past in een stedelijke omgeving waar alle 
voorzieningen al aanwezig zijn. Waarom waarborgt de gemeente de exploitatie van het 
Forum in dit geval niet actiever? Drie: heeft de gemeente een duidelijk beeld van wat de 
gevolgen van deze cinema zijn voor de natuur in het Stadspark? We denken hierbij aan 
geluidsoverlast en lichtvervuiling. Vier: hoe wil de gemeente de stroom bezoekers opvangen 
in het park? Vijf: wat is het verdienmodel? Gaat het de gemeente ook nog geld kosten? Zes: 
waar mensen komen, volgt afval. Hoe denkt de gemeente vervuiling en vernieling tegen te 
gaan in het park? Wie zorgt ervoor dat bezoekers niet blijven hangen in het park na afloop 
van de film? Zeven: ziet en voelt het college het duidelijke signaal dat het vorige college door
middel van de laatste verkiezingen collectief is teruggefloten vanwege genomen 
beslissingen, bijvoorbeeld ten aanzien van het Stadspark? In dit licht kan het niet zo zijn dat 
eventueel gemaakte afspraken over in het bijzonder de komst van een bioscoop, relevant 
zijn voor de besluiten van het huidige college. Wij vragen ons af in hoeverre het huidige 
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college nu echt al staat voor de natuurlijke leefomgeving, in het bijzonder ons waardevolle 
Stadspark.

00:35:26

Voorzitter: Uw tijd zit er wel ruimschoots op.

00:35:27

Mevrouw Weij: Ik ben zo klaar. Acht: waarom moet deze cinema er komen? Op de website 
van Stadspark Cinema staat te lezen: "De openluchtbioscoop moet er zorg voor dragen dat 
er hartje zomer, voordat de noorderzon begint, op cultureel vlak toch wat te beleven is in de
stad." Wij vinden dit een non-argument, want juist in de aanloop naar de horizon vinden er 
steeds meer en grootschalige evenementen plaats, precies in een gebied waar de bioscoop 
zou moeten komen. Ten slotte, wat vindt u als raadslid als een dergelijk initiatief in uw 
achtertuin gepland staat? Wees eens eerlijk in uw antwoord? Dank u wel voor uw aandacht.

00:36:08

Voorzitter: Dank u wel. Zijn er vragen voor mevrouw Pleij? Helder betoog, dank u wel. Dan 
geef ik graag de heer Rudmer Zwerver het woord namens Faunatech. De heer Zwerver, gaat 
uw gang.

00:36:38

De heer Zwerver: Ik ben ecoloog, ik heb Faunatech - mijn bedrijf - en ik ben gevraagd om 
voor de buitenbioscoop een quickscan te doen. Dat is intussen al twee jaar geleden. Ik doe 
nu een broedvogel onderzoek. Ik heb vorige week een derde ronde gedaan. Ik ben niet voor 
of tegen de bioscoop. Ik kom hier alleen even wat vertellen over het natuuraspect. Ik denk 
dat we moeten beginnen met vaststellen dat het Stadspark geen natuurgebied is. Dat is een 
recreatiegebied, dus het is natuur aangelegd voor mensen. Daar komen natuurlijk ook 
dieren wonen. Dat is heel fijn, maar in beginsel is het mensennatuur. Zo moet je ernaar 
kijken. Voor dieren hebben we natuurgebieden. Die zijn zwaar beschermd en daar komen 
ook zeldzame vogels voor. Dus in het Stadspark is gewoon heel veel reuring. Er is een 
ringweg, er rijden brommers over dat fietspad, er is een bevrijdingsfestival op 5 mei, er is 
Koninginnedag en dat zie je ook terug in de dieren die er voorkomen. Dat is niet heel 
bijzonder. Dat zijn gewoon stadsvogels, koolmeesjes, vinken, vroege trekvogels zoals 
zwartkop en tjiftjaf. Nu zouden de late trekvogels er moeten zijn, zoals de nachtegaal, 
spotvogel en de tuinfluiter. Dat zijn bijzondere soorten, maar die zijn daar niet, want 
daarvoor is het gewoon niet rustig genoeg en aangezien vogels zes weken broeden, drie 
weken broeden en dan drie weken jongen groot brengen, zijn die vogels die daar nu al zitten
half juni allemaal klaar. Dus die laatste maand, van half juni tot half juli, zitten er daar geen 
broedvogels meer. Dit is niet de eerste keer dat dit gebeurt natuurlijk. Er is heel veel 
onderzoek gedaan naar het effect van festivals op broedvogels en andere natuur. Zeker op 
dit soort plekken zijn de dieren er gewoon aan gewend. Ik weet uit eigen ervaring ook met 
vleermuizen bijvoorbeeld dat die tijdens voorstellingen of shows, festivals tijdelijk worden 
verjaagd door de lampen, dus die zijn even een poos weg. Die lampen trekken natuurlijk 
heel veel insecten aan, dus zodra die lampen uitgaan, komen die vleermuizen in groten 
getale terug om de rest van de nacht dat gebied leeg te jagen. Dus netto is er geen effect. Ik 
denk dat er op basis van de natuurwetgeving in Nederland geen reden is om zo een 
bioscoop niet door te laten gaan. Dat was mijn verhaal. Dank u.
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00:39:16

Voorzitter: Dank u wel. Iemand vragen aan de heer Zwerver? Dan dank ik u voor uw bijdrage.
Helder. Dan is het woord aan de heer Roland Breteler namens Stadspark Cinema, de 
initiatiefnemer zelf. Gaat uw gang.

00:39:42

De heer Breteler: Fijn dat ik mag inspreken. Ik ben initiatiefnemer van Stadspark Cinema. Ik 
zal het kort houden. Het idee is om jaarlijks van half juni tot half september films te vertonen
in het Stadspark op een veld vlak bij de Vesta ingang in de noordwestelijke hoek van het 
park. Op donderdag, vrijdag, zaterdag en af en toe zondag. De films starten steeds een half 
uur na zonsondergang. In mei 2019 heb ik voor het eerst contact gezocht met de gemeente. 
Na meerdere overlegrondes is daar dit onderwerp op deze locatie uitgekomen. De vele 
inspraakreacties op de herijking visie Stadspark park voor de stad, waren een goede reden 
om het plan verder aan te scherpen. Zo is naar aanleiding van de zorg over het geluid, het 
geluidsplan sterk verbeterd en is er een voorstel geschreven om het geluid van de cinema 
continu te gaan meten zodat zowel live als achteraf te zien is dat ik mij aan de strenge 
geluidsnormen houd die de gemeente gesteld heeft. Daarnaast is er een plan geschreven 
van de Inheemse tuin. Deze tuin kreeg in een later stadium nog weer een extra dimensie 
met de toevoeging van een kunstwerk over biodiversiteit. In de latere ontwerpen is de 
nadruk steeds meer gaan liggen op een fijne openbare plek met een zonnewei, 
picknickbanken en voldoende schaduw, waar het ook buiten de filmvoorstelling fijn 
vertoeven is. Op verzoek van Natuur en Milieufederatie Groningen is er een professioneel 
veldonderzoek gestart dat het volledige broedseizoen op locatie in beeld brengt. Afsluitend, 
de Stadspark Cinema zorgt ervoor dat er in de zomer wat te beleven valt in de stad. Ze vormt
een cultureel alternatief voor het Noorderplantsoen, de Hoornse Plas en het terras. Ik nodig 
bij deze de raadsleden graag uit voor een werkbezoek op locatie. Op de site van de 
gemeenteraad is een zeer uitgebreide Stadspark Cinema inspraakreactie te vinden. Dank u. 
Dat was het.

00:41:48

Voorzitter: Dank u wel. Heeft er iemand vragen aan de heer Breteler?

00:41:55

Mevrouw Schmidt: Ik.

00:41:55

Voorzitter: Dat gaan we niet doen. Het gaat om vragen van raadsleden. Mevrouw Bernabela.

00:42:04

Mevrouw Bernabela: Ik zag staan 800 bezoekers, en u zult het wel goed hebben uitgerekend,
maar als ik in een normale bioscoop kom, dan mag ik blij zijn dat ik niet de enige ben, op 
sommige avonden na, dus hoe denkt u dat u dan zo veel mensen gaat trekken en komt u dan
uit de kosten?

00:42:26

De heer Breteler: Zeker wel. Eerder in Groningen is het evenement Zienemaan & Sterren 
geweest. Dat is op het Ciboga terrein als op de Suikerunie een paar keer gehouden en daar 
kwamen met regen, als het een beetje miezerde, 700 mensen op af op een avond en als het 
mooi weer was iets van 1.000. Dat was een kort festival op drie dagen. In Amsterdam heb je 
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Pluk de Nacht wat iets van tien of twaalf dagen duurt en er komen per avond iets van 1.000-
1.200 op af. In Rotterdam heb je Pleinbioscoop en daar komen iets van 2.000-3.000 mensen 
op een avond af. Dus er zijn wel duidelijk voorbeeld waar dit in andere steden goed werkt.

00:43:14

Voorzitter: Iemand anders nog vragen? De heer Moerkerk.

00:43:18

De heer Moerkerk: Dank u, voorzitter. U geeft aan dat u meerdere keren overleg heeft gehad
met de gemeente en het plan heeft bijgesteld. Is dat heel intensief met elkaar geweest? Is er
ambtelijke [onhoorbaar] steun? Kunt u daar iets meer over zeggen?

00:43:35

De heer Breteler: Dat ging niet altijd even soepel. In mijn reactie staat dat ik op een gegeven 
moment zonder mijn medeweten naar de Drafbaan verplaatst was terwijl ik al akoestisch 
onderzoek voor deze plek had laten schrijven en toen was ik opeens naar de Drafbaan 
verplaats en daar wist ik niks van, terwijl ik een heel plan met tekeningen voor deze plek 
had. Daarmee is het alweer een half jaar verder, dus dat ging niet altijd even soepel, maar de
laatste tijd, met de nieuwe parkcoördinator gaat het wel soepel en is er een 
projectbegeleider aangesteld die mij helpt om het contact met de gemeente te verbeteren, 
want je hebt met heel veel verschillende afdelingen te maken die hier wat over te zeggen 
hebben. Dus de laatste tijd gaat het wel beter, maar er is wel heel veel tijd verloren gegaan.

00:44:38

Voorzitter: Nog meer vragen? Mevrouw Gierkink.

00:44:43

Mevrouw Gierkink: Ik vroeg me af, u gaat veel meetapparatuur ophangen voor de 
geluidsoverlast, maar we hebben net van inwoners gehoord over de ervaren geluidsoverlast 
die toch soms onder de normen kan zitten. Als de geluidsbioscoop er is, zou u dan alleen 
uitgaan van de metingen of ook van de klachten van bewoners die eventueel zouden kunnen
komen?

00:45:23

De heer Breteler: Ik denk dat daar continu een misverstand is over het geluid van 
evenementen en een bioscoop. Een bioscoop moet aan hele andere geluidsnormen voldoen 
dan evenementen. Daar zitten echt factoren onder. Het zit daar zoveel onder en zoals er in 
de toelichting staat, is dat niet te vergelijken. Dat is een kort antwoord.

00:45:55

Voorzitter: Kunt u het hiermee afronden? Dan dank ik u wel en dan is nu het woord aan 
mevrouw Kiki. Ook u heeft drie minuten. U moet even gebruik maken van de microfoon, 
want anders is het niet te volgen voor de mensen thuis een gaat uw bijdrage ook voor het 
nageslacht verloren. Dat zouden we niet willen. Gaat uw gang.

00:46:52

Mevrouw Kiki: Goedenavond. Ik heb hier een hele grote oude kaart waarbij je de bebouwing 
ziet en waarbij je het Noorderplantsoen ziet en een klein stukje het Stadspark. Alle mensen 
in de bebouwing kunnen de dag van vandaag thuis naar alle films kijken die ze willen en als 
ze in hun tuintje gaan zitten, zitten ze in de meest superluxe openluchtbioscoop. Ik heb 
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geprobeerd om informatie te krijgen via de initiatiefnemer om te vragen hoe groot het veld 
is. Toen zei hij: "Dat komt nog bij de aanvraag." Ik ben vanmiddag op het veld geweest. Het 
veld is amper groter dan dit veld. Ik ben ook nog bij de Vesta geweest omdat ik wil weten 
wat de Vesta vindt van het idee dat de auto's op hun terrein komen. De interimmanager was
heel duidelijk en zei: "Ik heb de initiatiefnemer een paar keer gesproken en wij willen het 
niet." Toen zei ik: "Heeft u de gemeente ook gesproken?" Toen zei hij: "Nee, we zijn gewoon 
door de initiatiefnemer benadert en we hebben al een aantal keren gezegd dat we het niet 
willen." Als je dan in gaat zoomen, dan wil de initiatiefnemer 10.000 bezoekers op jaarbasis, 
maar als hij dan 40 voorstellingen met 800 bezoekers zegt, dan kom je op 32.000 mensen op
jaarbasis. Hij kan de fietsen niet kwijt, hij kan de auto's niet kwijt, hij kan de mensen niet 
kwijt, want als je inzoomt op zijn website en je gaat de stoeltjes tellen, dan kom je niet op 
800 bezoekers. Er klopt dus zo ongelofelijk veel in de basis al niet dat hij ongetwijfeld een 
goede muzikant kan zijn, maar hij is geen ondernemer. Een ondernemer weet waar hij aan 
begint en die weet wanneer hij moet stoppen en niet door moet gaan en door moet gaan.

00:48:59

Voorzitter: Mevrouw Kiki, ik vraag u om hier niet de persoon van de heer Breteler zelf te 
recenseren, maar even bij de feiten te houden en bij het plan.

00:49:06

Mevrouw Kiki: Ik heb het over de ondernemer en niet over de persoon.

00:49:11

Voorzitter: U begrijpt wel wat ik bedoel.

00:49:13

Mevrouw Kiki: U begrijpt ook wat ik bedoel, hoop ik. Ik verzoek bij deze om een diepgaand 
onderzoek binnen het gemeentelijk apparaat, omdat Eurosonic een te laat bekendgemaakte 
vergunning heeft. De herinrichting van de Grote Markt geeft een poffertjeskraam die op 
moet sodemieteren, de bioscoop geeft problemen, Project Q geeft problemen, een 
bouwvergunning Kerklaan blijkt niet de bouwvergunning Kerklaan 18 en 20 te zijn, maar 
koolstraat 1a en 1b, en de bomen die je probeert te redden, krijgen stratenmakers zand in 
plaats van bomengrond. Er zijn onder mijn vleugels al vijf besluiten die in mijn visie zwaar 
corrupt zijn, omdat ze gemotord worden door B en W en iedereen heeft het naar het kijken. 
Ik wil dat dat stopt. Dat Stadspark is voor natuur. Iedereen die van muziek houdt en films, 
kan dat gewoon thuis doen of op een plek die gewoon niet zo kwetsbaar is als deze.

00:50:13

Voorzitter: Dank u wel. Heeft er iemand nog een vraag voor mevrouw Kiki? Dan ben ik nog 
wel even heel benieuwd wat die drie fietswielen betekenen. Dat stond voor het college, 
hoorde ik u dat zeggen?

00:50:33

Mevrouw Kiki: Het college is aan het stuur, maar ze weet niet meer welke kant ze op stuurt, 
en wij hebben de schade.

00:50:52

Voorzitter: Dank u wel voor deze bijdrage. Dan zijn we door de insprekers heen. Ik dank u 
allemaal. We doen het vervolg van deze sessie in één termijn. Omdat het eerste 
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bespreekpunt meer een feitelijke vraag is en vooral het college daarop antwoord gaat 
geven, wil ik eerst de portefeuillehouder de gelegenheid geven om die vraag in zakelijke 
vorm te beantwoorden. Dan kunt u deze informatie ook bij het debat betrekken. Mevrouw 
Wijnja.

00:51:30

Wethouder Wijnja: Dank u wel, voorzitter. Ik zal reageren op de eerste vraag die is gesteld 
door de indieners, omdat die vraag aan het college is om te beantwoorden en ik verwijs 
daarbij ook even, ook voor de raadsleden naar de brief die wij op 23 februari naar de raad 
hebben gestuurd. Dat gaat onder andere over dit project, alle stappen die daarin zijn gezet 
en waar we nu zijn in het proces. Het is zo dat toen het project herijking visie Stadspark liep, 
de initiatiefnemer zich bij de gemeente gemeld heeft met de vraag of het realiseren van een 
openluchtbioscoop in het Stadspark mogelijk zou zijn. Het klopt dat er niet uitgebreid 
locatieonderzoek is gedaan in de hele gemeente of zoiets dergelijks, maar er is een soort van
eerste inventarisatie gedaan en toen was de conclusie - dat kwam een beetje door een 
samenloop van omstandigheden - dat de locatie van het voormalige basketbalveld best wel 
geschikt zou kunnen zijn. Dat had onder andere te maken met dat het de periode daarvoor 
beschikbaar is gesteld voor het initiatief van de wandeling. Er waren daar een aantal dingen 
gebeurd, zoals nutsvoorzieningen aangebracht. Dat initiatief stopte ongeveer in dezelfde 
periode. Dat viel samen en daardoor was het idee dat het best wel een goede plek zou 
kunnen zijn. Wat ook meespeelde is dat als je naar het profiel van het Stadspark kijkt, wat 
later ook is vastgelegd in de visie, is dit het deel van het Stadspark waar de reuring plaats 
zou moeten vinden. Op die manier is er een soort van eerste scan geweest en is toen 
geconcludeerd van beide kanten dat het best wel een goede plek zou kunnen zijn. Op die 
manier is vanuit daar het traject verder gegaan en is in overleg met de initiatiefnemer en de 
gemeente het plan verder ontwikkeld zoals waar we nu zijn. Wij hebben dan als gemeente 
gezegd dat een vergunning kan aangevraagd worden. Dat is nog niet gebeurd, maar op het 
moment dat het gebeurt, kunnen we het vervolgtraject in.

00:53:37

Voorzitter: Dank u wel. De wethouder verwees al naar een vervolgtraject wat over dit 
project komt en ook naar de brief over Stadspark en de onderzoeken die daar op dit 
moment lopen, wat moet landen in een wat breder verhaal. Dus het onderwerp komt nog 
meerdere keren terug, denk ik, maar ik laat graag het woord aan u wat u kwijt wilt in dit 
stadium over dit initiatief of waarover u met elkaar in debat wil. Gezien de vele insprekers 
hebben we nog twee minuten per fractie. Dan blijft er een beetje tijd over voor interrupties. 
Welke fractie wil als eerste het woord? De heer De Haan.

00:54:17

De heer De Haan: Voorzitter, dank u wel. Voorzitter, het CDA is blij met de plannen van een 
luchtbioscoop in het Stadspark. Het Stadspark kan in Groningen nog veel meer benut 
worden, wat ons betreft. Genieten van het groen, de kinderboerderij, een pot voetbal bij FC 
Stadspark en wat ons betreft dus ook een openluchtbioscoop. Wij vonden de reactie van de 
initiatiefnemer op de kritiek van Stadspark Natuurlijk duidelijk. Wat ons betreft wordt er op 
veel verschillende manieren gezorgd voor het tegengaan van overlast. Het zorgt voor 
versterking van de biodiversiteit en de veiligheid voor bezoekers. Het CDA vindt het wel van 
belang, omdat wij ook inzien dat de vele evenementen op de Drafbaan en het 
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Suikerunieterrein zorgen voor overlast bij bewoners. Daarom hebben we al eerder gepleit 
om hier één evenemententerrein van te maken, en met de onderzoeken die hier door de 
ondernemer zijn uitgevoerd, lijkt er geen extra overlast te ontstaan, maar we weten dit 
natuurlijk nog niet en daarom levert het zeker nog zorgen bij omwonenden. Wij vroegen ons
af of het daarom een idee is om vooraf, voor de hele openluchtbioscoop er komt, een proef 
te gaan doen met alleen de geluidsinstallatie om te kijken wat nou echt het effect is voor de 
buurt. Dit voorkomt dat we achteraf maatregelen moeten nemen als alle investeringen al 
gedaan zijn en we echt niet meer terug kunnen. Wellicht dat dan zal blijken dat de zorgen 
van omwonenden niet nodig bleken te zijn of er blijkt juist dat er extra maatregelen 
genomen moeten worden of dat een andere locatie toch beter passend zou zijn. Daarnaast 
zou het heel mooi zijn als omwonenden en de ondernemer elkaar weer kunnen vinden. Het 
lijkt vandaag helaas wat tegenover elkaar te staan. Wellicht is het mooi als er elk jaar een 
gratis filmavond kan komen voor de omwonenden om niet tegenover elkaar te staan, maar 
naast elkaar.

00:55:59

Voorzitter: Dank u wel. Wie mag ik uitnodigen? Mevrouw Mertens, gaat uw gang.

00:56:07

Mevrouw Mertens: Dank u wel. Allereerst wil ik alle insprekers bedanken voor jullie verhaal. 
Heel goed dat jullie hier vandaag aanwezig zijn. Afgelopen maand is het nieuwe 
evenementenplan gepresenteerd. Hierover kwamen vele reacties, zowel vanuit de 
evenementen als vanuit de buurt. Als SP hebben we de laatste tijd daarom veel 
buurtbewoners gesproken. Een groot deel daarvan ervaart overlast van evenementen vanuit
de Drafbaan, Suikerunie en andere locaties. Wat we zien is dat de druk qua evenementen 
zwaar geconstateerd is op het zuidwesten van de stad. Toch kwam het college op 23 
februari met een brief over het initiatief voor een buitenbioscoop. In eerste instantie klinkt 
het als een goed en mooi idee: meer mensen naar het Stadspark, lekker buiten en cultureel 
gericht, maar dit gaat nog voor meer overlast zorgen in de wijk waarvoor bewoners de grens
al is bereikt. Een gebied waarvan SP altijd heeft gezegd dat het geen groot 
evenemententerrein moet zijn, waar de natuur en rust ook bewaakt moet worden. Het idee 
nu is om vier dagen per week tot middernacht, gedurende drie maanden films af te spelen. 
Dit is een grote druk op een gebied dat wat ons betreft al te vaak voor dit soort dingen 
gebruikt wordt. We hebben al meerdere bioscopen en op het Forum is zelfs een 
buitenbioscoop op het dak. Is dit nog wel nodig?

00:57:22

Voorzitter: U heeft een vraag van de heer De Haan.

00:57:23

De heer De Haan: Voorzitter, ik kan me helemaal vinden in de kritiek dat er veel druk ligt. 
Over geluidsoverlast trekken we vaak samen met de SP in op. We hebben ook samen gepleit 
voor één vergunning, om te kijken of dat wat minder kan, maar is dan niet deze 
openluchtbioscoop de verkeerde knop om aan te draaien? Zouden we niet beter juist naar 
die evenementen moeten gaan kijken in plaats van dit initiatief?

00:57:51

Mevrouw Van der Meulen: Ik denk beide in dit geval. Het ligt nu allemaal zo gevoelig dat we 
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nu niet zomaar dit plan kunnen uitvoeren zonder gewoon grote garanties te geven dat het 
geen overlast veroorzaakt. Als we dat kunnen geven en wat dat betreft, het idee van 
bijvoorbeeld een test, zou naar mijn inzien een goede zijn om te kijken of er daadwerkelijk 
geen overlast plaatsvindt, dan zou dat voor ons een goed idee zijn. Overlast is meer dan 
alleen geluid. Het gaat ook om de mensen die middernacht terugfietsten, parkeerruimte en 
afval. Dit zijn nog allemaal dingen die mee gaan spelen die je zowel met een bioscoop als 
een groot evenement hebt. Dit was ook het volgende stuk wat ik wou zeggen, dus dat 
scheelt weer. Wat ons betreft moeten we gaan uitzoeken of er ook andere locaties mogelijk 
zijn voor dit initiatief om zo een eerlijke verdeling te hebben van overlast in Groningen. Een 
buitenbioscoop is zeker niet iets waar we per se tegen zijn, maar het moet geen overlast 
geven op een groep bewoners in een gebied waar we al heel veel van vragen.

00:58:46

Voorzitter: Dank u wel. De heer Moerkerk.

00:58:50

De heer Moerkerk: Dank u wel, voorzitter en insprekers. Mijn fractie kan er heel duidelijk 
over zijn. We zijn heel erg enthousiast over een mooie, leuke buitenbioscoop, maar niet 
daar. Omdat er al te veel druk in het gebied ligt, willen we heel graag dat er andere en 
alternatieve locaties onderzocht worden, of daar ook serieus naar gekeken kan worden. Dat 
is mijn vraag aan de wethouder of daar gekeken naar kan worden. Ik hoor het CDA zeggen 
over het geluidsprofiel door één vergunning te geven. Volgens mij zoeken we naar een 
verkeerde oplossing, want dan brengen we allerlei andere evenementen die daar ook 
plaatsvinden in een probleem, omdat we dan aan de max zitten van geluidsdagen. Dan voeg 
je het samen en dan heb je te weinig om te doen wat we nu doen. Grote evenementen en 
suikerevenementen, enzovoort, dus daar ligt volgens mij een technisch knelpunt.

00:59:35

Voorzitter: De heer De Haan wil daar wat over vragen.

00:59:38

De heer De Haan: Voorzitter, dat kan toch juist de conclusie zijn. Er zijn nu heel veel 
evenementen in het zuidwesten van de stad. Daar wordt gewoon veel overlast van geluid 
ervaren, bijvoorbeeld ook door festivals zoals Paradigm. Dan zou je toch ook moeten kunnen
kijken of dat wellicht naar een andere plek in de gemeente kan. Dat is toch juist iets waar 
bewoners daar behoefte aan hebben.

01:00:01

De heer Moerkerk: Ik snap dat u dat ziet, maar dan voegen we eerst herrie toe om 
vervolgens dan te gaan snoeien in herrie die daar al aanwezig is. Dan moeten we meer 
ondernemers vragen alles anders te gaan doen. Dus ook de Suikerunie ondernemers moeten
dan nog anders gaan doen, doordat we nu nog weer meer toevoegen. Ik vind die volgorde 
een beetje verkeerd. Verder werd er suggestie gedaan om een proefvoorstelling te doen.

01:00:24

Voorzitter: De heer De Haan heeft nog een vervolgvraag.

01:00:27

De heer De Haan: Voorzitter, daarom hebben we bijvoorbeeld gepleit voor zo een pilot, om 
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te kijken hoe het geluid daadwerkelijk zal zijn. Als je de plannen leest van deze ondernemer 
en de onderzoeken die daar onder liggen, heeft dit volgens mij te maken met een heel ander
geluidsniveau dan bijvoorbeeld festivals die op het Suikerunieterrein plaatsvinden.

01:00:44

Voorzitter: De heer Moerkerk.

01:00:46

De heer Moerkerk: Daar wou ik ook iets over zeggen. Die pilot is op zich een sympathiek 
idee, maar het raakt maar een deel van de overlastproblematiek. Er zijn ook honderden 
mensen die ergens moeten parkeren en afval. Dat hoor ik hier ook. Daar zijn ook zorgen 
over. Dat moet allemaal door de wijk heen. Een pilot dekt maar een deel van de lading en ik 
denk dat een akoestisch onderzoek best lastig is zonder publiek. Dat is weer een geluidsbron
en dat reageert anders, dus ik zie daar niet zoveel heil in. Ik denk dat de beste oplossing is 
dat B en W gaat kijken of er ruimte is om het ergens anders in de stad te doen. Ik vind het 
een sympathiek plan, ik vind het ook een leuk plan, ik heb het ook in Berlijn gezien. Ik vind 
de ondernemer geschikt om het te doen, maar niet daar.

01:01:25

Voorzitter: Dank u wel. Wie volgt? De heer Havinga.

01:01:29

De heer Havinga: Dank u wel, voorzitter. Als VVD vinden wij het mooi om te zien dat er 
ondernemers zijn die met creatieve ideeën komen om de stad nog bruisender te maken dan 
die al is. Ondanks dat wij daar blij mee zijn, zijn wij over het plan over de openluchtbioscoop 
in Stadspark kritisch. Als raad hebben we het de afgelopen week al een aantal keer over het 
Stadspark gehad. Denk aan de evenementen zwemvijver en zelfs een eventuele 
schaatsbaan. Wat moet de Stadspark precies voor onze stadjers zijn? Wat ons betreft zou 
het moeten voelen als een tuin en plek waar je in de openlucht kan ontspannen, bewegen, 
samen kan komen met familie en vrienden, maar ook soms een feestje kan geven. Kortom, 
een plek van diverse recreatiemogelijkheden, maar de ruimte is echter beperkt. Het is 
noodzakelijk dat de beschikbare ruimte zo flexibel mogelijk gebruikt kan worden. Ondanks 
dat er veel minder buitenlucht aan veel van deze criteria voldoet, hekelen wij het 
permanente karakter van de huidige plannen die het flexibel gebruik maken van de ruimte in
de weg zit. Het is voor ons onvoldoende duidelijk wat de meerwaarde van de faciliteiten zal 
zijn op het moment dat er geen film vertoond zal worden.

01:02:26

Voorzitter: De heer De Haan.

01:02:27

De heer De Haan: Voorzitter, ik begin een beetje de grote pleitbezorger van de 
openluchtbioscoop te worden, maar dit stuk, ik neem aan dat de VVD er zelf ook wel eens 
geweest is, wordt nu nauwelijks gebruikt. Op deze manier wordt het toch juist op een hele 
toegankelijke manier ingericht. Natuurlijk zijn er 's avonds films, maar daarnaast kan dat 
toch ook juist op hele verschillende andere manieren gebruikt worden. Ik snap het probleem
niet zo.
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01:02:55

De heer Havinga: Wij zijn niet tegen een herbestemming van het huidige terrein en dat we 
dat misschien opnieuw gaan inrichten, maar zoals de plannen er nu liggen, als ook naar 
[onhoorbaar] kijk en hoe het is, is die ruimte is erg beperkt voor andere activiteiten dan die 
film daar. We hebben het wel over een tuin en bankjes daar, maar ik zie niet hoe dat dan 
ook nog kan leiden tot andere activiteiten dan daar alleen maar zitten als er geen film 
vertoond kan worden.

01:03:18

Voorzitter: De heer De Haan.

01:03:19

De heer De Haan: Kan de VVD dan een paar voorbeelden geven wat ze daar wel graag 
zouden willen.

01:03:24

De heer Havinga: Ik denk dat een inrichting waarop er meer focus is op de natuur, waar je 
misschien tussen kan zitten, waar je dus met vrienden samen kan komen, met vrienden een 
badmintonnet kan opzetten of iets dergelijks, dat dat meer meerwaarde heeft op die plek, 
ook om overlast te voorkomen, dan een openluchtbioscoop zoals dat nu voorligt.

01:03:43

Voorzitter: Bent u klaar met uw woordvoering?

01:03:47

De heer Havinga: Nee, ik was nog niet klaar.

01:03:47

Voorzitter: U heeft nog een halve minuut.

01:03:49

De heer Havinga: Dank u wel. Daarnaast zetten wij vraagtekens in hoeverre het project 
kostendekkend zal zijn. Zo niet, gaat de gemeente dan bijspringen vragen wij ons af? Het 
laatste wat we willen is dat de gemeente opgescheept zit met een specifiek ingericht terrein 
en daar flinke kosten aan moet maken. Het terugbrengen van de ruimte zal hoe dan ook in 
de papieren lopen en een gemeentelijke bios zien wij niet zitten. De conclusie is dat wij 
openstaan voor meer recreatiemogelijkheden in Stadspark, maar daar graag een meer 
coherente visie op zien. Een openluchtbioscoop zou daar onderdeel van kunnen zijn, mits 
deze volledig verplaatsbaar is, zodat de ruimte zo breed mogelijk gebruikt kan worden. 
Hiermee zal ook eventueel geluidsoverlast aangekaart kunnen worden, want als we dit 
kunnen spreiden over de stad, doordat het verplaatsbaar is, bijvoorbeeld in andere parken, 
kunnen we dit voorkomen. Tevens kan hierbij nog rekening gehouden worden met 
eventuele broedseizoenen of andere fauna, wat toevallig op plekken aanwezig is.

01:04:41

Voorzitter: Dank u wel. Wie wil nog het woord voeren? Mevrouw Goodijk, gaat uw gang.

01:04:52

Mevrouw Goodijk: Dank u wel, voorzitter. Allereerst bedankt aan de insprekers voor alle 
heldere betogen. Ik heb alle stukken gelezen en uiteraard moet je dan een afweging maken. 
Toch is mijn fractie wel voorstander van de plannen voor een openluchtbioscoop in het 
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Stadspark, ook om een deel de drukte op juist het Noorderplantsoen en het stadsstrand te 
verminderen en beter te kunnen spreiden en daarnaast om nieuwe recreatieplekken toe te 
voegen aan de stad. Het is een creatief concept dat bijdraagt aan de aantrekkelijkheid van 
Groningen. Zoals we konden lezen in de reactie van de initiatiefnemer is er wel goed 
nagedacht over de plannen, maar ook over de zorgen van omwonenden. Natuurlijk, we 
willen niet dat er geluidsoverlast komt, dus gaan we werken met de beste technologieën en 
gaan we het goed blijven meten en peilen. Natuurlijk, we willen niet dat de natuur 
verdwijnt. Daarom gaan we natuur toevoegen. Over de participatie snappen we ook daar de 
zorgen, maar we zitten relatief vroeg in het proces. Er is nog niet eens sprake van een 
vergunningsaanvraag, dus ook wij als raad zijn hier nog niet over uitgesproken. Over de tijd 
van het draaien van de films valt vast te twisten. Alleen is natuurlijk het licht wel een 
belangrijke factor. Mijn fractie vertrouwt erop dat het college dit goed afstemt met de 
initiatiefnemer en het voorstel van een pilot, zoals mijn collega al aangaf, vinden wij een 
goed idee. Dank u wel.

01:06:17

Voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Poelstra was eerst.

01:06:24

Mevrouw Poelstra: Dank u wel, voorzitter. Ook vanuit ons alle dank aan de insprekers. Heel 
fijn dat jullie de tijd nemen om hier te zijn en ons te helpen om kaders mee te geven. Ik vind 
het heel fijn om te horen van inwoners en we zijn ook groot voorstander van 
burgerinitiatieven. Als raad is het aan ons om de verschillende perspectieven te wegen, maar
ook de belangen van andere inwoners te borgen die graag gebruik willen maken van het 
Stadspark. Allereerst zijn wij heel erg voor een bruisende stad en een buitenbioscoop past 
daar goed bij wat ons betreft. Het past ook binnen de Stadspark visie waarin de verbinding 
met de stad wordt gezocht en inwoners worden uitgenodigd om meer naar het stadspark te 
komen. We willen het groen graag toegankelijk maken voor onze inwoners en het Stadspark 
is van ons allemaal. Ook hebben we er vertrouwen in dat de adviesgroep een goed advies 
heeft uitgebracht. Wat betreft de locaties staan we wel open voor andere opties, maar neem
dan de ondernemer wel goed mee. Ik heb gehoord dat die al een keer eerder van locatie 
moest switchen, dus dat lijkt me wel erg vervelend. Als we daar met z'n allen een betere 
optie voor hebben, dan staan we daarover open. Anders zouden we heel graag willen dat er 
wel echt heel goed nagedacht wordt over wat we dan buiten de openingstijden doen en 
toch wel, ondanks dat de ecologie misschien niet heel hoog is in het Stadspark om die wel 
zoveel mogelijk niet al te mooi aangelegd, misschien niet al te netjes, maar met biologische, 
inheemse beplanting. Ik denk wel dat de ondernemer heel goed heeft nagedacht over de 
geluidseffecten en ik ben erg blij om te horen dat hij bereid is om goed te monitoren. Ik vind 
het een goed idee van het CDA om te testen vooraf. Als het toch echt te hoog zou kunnen 
zijn, dan zouden wij nog wel voorstander zijn van hoofdtelefoons. Daarnaast zouden wij heel
graag willen weten hoe de gemeente de mobiliteit gaat oplossen, omdat het toch best wel 
om een groot aantal gaat en mensen moeten een eigen stoel meenemen, dus daar moeten 
we wel rekening mee houden. Over de starttijden van de voorstellingen zou ik meer willen 
horen. Als het in andere steden goed werkt om toch te beginnen, als er nog licht is, waarom 
zou dat in Groningen dan niet werken? Verder horen we graag nog anderen initiatieven om 
ook in het Stadspark te doen, zoals bijvoorbeeld dansen, maar ook educatieve wandelingen 
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en een pluktuin. Dus wij gaan voor meer initiatieven, maar wel altijd overwogen en zoveel 
mogelijk goed ingepast.

01:09:04

Voorzitter: Dank u wel dat. Mevrouw Bosma.

01:09:10

Mevrouw Bosma: Dank, voorzitter. Ook dank aan alle insprekers. Om maar met de deur in 
huis te vallen, van ons had dit plan niet gehoeven. We hebben altijd gepleit voor het behoud
van rust in het Stadspark en zijn daarom wij tegen de festivalisering en commercialisering 
van natuur. Niet alle natuur is voor mensen en de meeste dieren hebben nou eenmaal geen 
baat bij menselijke interventies. Het idee dat hier nu ligt komt dus niet uit onze koker, maar 
heeft alles te maken met de visie Stadspark uit 2021, waar wij destijds samen met de 
Stadspartij tegen hebben gestemd. Wij vinden dat het Stadspark te veel evenementen heeft,
maar de meeste partijen hebben ingestemd met het plan, dus dat beleid wordt uitgevoerd. 
Bovendien staat onze handtekening onder het coalitieakkoord waarin ruimte wordt geboden
aan kleine evenementen in het Stadspark met weinig belasting voor de omgeving. Bij de 
afweging wat het college noemenswaardige belasting vindt, worden we dan ook graag 
meegenomen. De reden dat wij zorgen hebben, heeft alles te maken met een 
opeenstapeling van evenementen en verstoring van rust in het Stadspark. Het is voor ons 
een optelsom van het verwijderen van de begroeiing, speeldata in het broedseizoen, 
lichtvervuiling voor vogels en geluidsoverlast voor omwonenden. We weten uit onderzoek 
ook dat lichtvervuiling nog steeds toeneemt en het biologisch ritme van vogels verstoord. De
natuur staat onder druk en de lol van een film weegt wat ons betreft niet op tegen de 
vermindering van schuilmogelijkheden voor dieren, de nachtelijke verstoring en het effect 
van geluid en aanwezigheid van vele bezoekers.

01:10:41

Voorzitter: De heer De Haan wil u wat vragen.

01:10:44

De heer De Haan: Voorzitter, nou hadden we hier net een ecoloog en die gaf het verhaal dat 
op zich de natuur in het Stadspark niet zo bijzonder is, dat daar niet echt bijzondere vogels 
bijvoorbeeld in voorkomen en dat het ook voor vleermuizen juist wel positief kan werken, 
dat er daarna voldoende te eten is. Ik hoor u heel wat anders zeggen. Hoe komt het dan dat 
uw woorden daar niet echt mee overeenkomen?

01:11:11

Mevrouw Bosma: Ik denk niet dat wij iets heel anders zeggen. Ik denk ook niet dat hij zei dat 
het positief is voor vleermuizen. Ik denk dat wij heel graag willen dat het Stadspark 
ecologisch versterkt wordt en ik denk niet dat dat haaks staat op wat de ecoloog net zei. Ik 
denk dat het heel mooi ideaal is wat we kunnen bereiken.

01:11:29

Voorzitter: De heer De Haan.

01:11:31

De heer De Haan: Volgens mij werd zojuist aangegeven dat we daarvoor die beschermde 
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natuurgebieden hebben in Nederland en het Stadspark is niet echt een natuurgebied. Dus 
waarom daar zo aan vasthouden in plaats van het te zien juist als een recreatiegebied?

01:11:45

Mevrouw Bosma: Waarom daar zo aan vasthouden, dat lijkt mij heel duidelijk. We zitten 
midden in een biodiversiteitscrisis. Er worden bomen constant omgehakt. Waarom daar 
zorgen om maken, dat lijkt mij heel terecht die zorg in deze tijd op de wereld.

01:12:02

Voorzitter: Was u klaar met uw woordvoering?

01:12:04

Mevrouw Bosma: Nog niet.

01:12:06

Voorzitter: U hebt nog een paar seconden.

01:12:08

Mevrouw Bosma: Ik heb nog iets positief. Toch is, zoals ieder voorstel, het niet alleen maar 
kommer en kwel. De locatie is momenteel een veld met weinig ecologische waarden en het 
zou wat ons betreft heel goed zijn om hierin te investeren. Daarom zijn we wel enthousiast 
over de aandacht en ruimte voor groen in het programma, zoals de Nacht van de Vleermuis, 
de stekjesruildag en een workshop voor de bijenvriendelijke tuin. Wat ons betreft mag dat 
allemaal uitgevoerd worden. Dan tot slot, in één van de stukken vraagt een inwoner zich af: 
"Waarom geven jullie deze vergunning af?" Daar wil ik wel op reageren, want wij als 
raadsleden geven hier geen vergunningen af. We nemen vandaag dan ook geen besluit. 
Daarmee kom ik wel aan mijn vraag bij de wethouder. Kan de wethouder ons meenemen in 
het proces van de vergunningverlener en kunnen wij bijvoorbeeld te zijner tijd aansluiten bij 
een wensen en bedenkingen sessie?

01:12:53

Voorzitter: De heer Moerkerk heeft een vraag.

01:12:56

De heer Moerkerk: Ik zat een beetje te wachten op de eindconclusie van wat de Partij voor 
de Dieren gaat doen. U geeft aan dat uw handtekening onder het coalitieakkoord staat, 
maar u noemt ook wel tien dingen op die niet goed gaan als die doorgaat. Wat gaat het 
worden?

01:13:10

Mevrouw Bosma: Wat ik net al zei, we zitten hier nu niet om een besluit te nemen, dus dat 
ga ik ook niet doen. Als aanvulling, er loopt nog een onderzoek tot half juli naar het 
broedseizoen van de vogels, dus dat wachten we ook graag af. Dat gaat mee in onze 
overwegingen.

01:13:32

Voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Bernabela.

01:13:37

Mevrouw Bernabela: Bedankt, voorzitter, en ook bedankt, insprekers, voor de heldere 
inspreeksessies. Een openluchtbioscoop in de basis is een mooi idee die extra culturele 
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functie zou toevoegen aan het huidige aanbod in Groningen. Daarnaast is het ook een 
unieke locatie in het Stadspark. Hiermee dragen we potentieel aan bij de balans van het 
Stadspark wat plek voor groen, rust en ruimte kan zijn, maar ook voor culturele 
evenementen, zoals nu besproken een buitenbioscoop. De locatie op het voormalige 
basketbalveld wordt als meest geschikt gezien, blijkt uit de brief aan onze raad. Wij als Partij 
voor het Noorden zijn zeker enthousiast te maken voor een dergelijk idee, maar lijken er hier
wel een aantal dingen te ontbreken in het proces. Allereerst blijkt uit de 
voorbereidingsmemo dat omwonenden nog niet zijn meegenomen in het proces. Ik begrijp 
dat het nog wel zal komen waarschijnlijk, maar daar maken we ons wel zorgen over. Wij 
willen graag de nadruk leggen op dit soort participatie. Het blijkt dat het niet het geval is 
geweest. Nu kun je je afvragen: waarom niet? De consequenties van een film in het 
Stadspark zou wel degelijk gevolgen kunnen hebben voor de omwonenden. Zo valt te lezen 
dat de films in juni tot september na zonsondergang getoond gaan worden. Dit betekent dat 
de kans aanwezig is dat mensen tot in de late uurtjes van de nacht aan het genieten zijn van 
een film en hier is het dus wel degelijk belangrijk dat omwonenden worden meegenomen. 
Wat ook belangrijk is in de overwegingen is hoeveel mensen er daadwerkelijk gebruik van 
maken. Nou staat erbij dat het gaat over 800 bezoekers en dan is er zeker wel overlast als je 
ook denkt aan alles wat ze meebrengen en vervoersmiddelen en afval. Als laatste lijkt het 
ons handig om ecologisch onderzoek af te wachten. Dit is van belang voor onze mening over 
deze buitenbioscoop. Daar zijn we het wel mee eens met de Partij voor de Dieren dat we het
ook afwachten. Kortom, in principe is het een aardig idee, maar de locatie lijkt niet heel 
logisch en omwonenden zijn niet meegenomen in het participatieproces. We hebben nog 
een aantal vragen. Is dit de beste plek? Is het basketbalveld de enige plek waar in onze 
gemeente dit gerealiseerd kan worden? Onze gemeente is natuurlijk vrij groot. Er zijn 
volgens mij nog wel meer gebieden. Waarom is ervoor gekozen om Stadspark aan te wijzen, 
een plek waar doorgaans door veel festivals overlast wordt ervaren door de omwonenden? 
Ook is er al een bioscoop op het dak van het Forum in de zo zomermaanden, wat ook al 
genoemd is door de insprekers. Is één buitenbioscoop niet genoeg? Dat was het. Bedankt.

01:16:21

Voorzitter: Dank u wel. De heer Van de Vendel.

01:16:25

De heer Van de Vendel: Dank u wel, voorzitter, en dank u wel aan alle insprekers. Dat doet 
me goed om zo veel van jullie hier te zien en dat jullie de zorg en ook enthousiasme voor de 
buitenbioscoop beide delen. We hebben veel goede punten hier met elkaar gehoord 
vanavond en ook veel zorgen gehoord en ik denk dat het belangrijk is dat we inzien dat die 
in de komende tijd tegen elkaar worden afgewogen. Aan de ene kant is het uiteraard zo dat 
het een belasting is op de natuur in het Stadspark. Aan de andere kant in dat stuk van het 
Stadspark is op dit moment het asfalt en zou het juist een waarde kunnen verhogen. Ook de 
recreatiewaarde gedurende de dag zou enorm verhoogd kunnen worden, maar de zorg van 
de omwonenden ook, vooral met betrekking tot parkeren en natuurlijk geluidsoverlast, maar
ook geluidsoverlast op de routes op weg naar huis kunnen we absoluut niet bagatelliseren of
in één keer wegstrepen. Dus ik denk dat het heel belangrijk is dat die zorgen mee worden 
genomen in het vergunningstraject en dat we daar, als we echt al de informatie hebben en 
ook een ecologisch onderzoek er is, een goede conclusie over kunnen nemen.
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01:17:38

Voorzitter: De heer De Haan wil daar wat over vragen.

01:17:42

De heer De Haan: Voorzitter, ik verbaas me toch wat over de coalitiepartijen vandaag, want 
u schrijft in uw coalitieakkoord: "We willen ruimte voor kleine evenementen, ook op andere 
plekken in het Stadspark." Nou hoor ik eerst de SP daar al afstand van doen. Nou hoor ik u 
ook weer allemaal vragen stellen? Is het coalitieakkoord niet meer heilig of hoe moet ik dat 
zien?

01:18:00

De heer Van de Vendel: Uiteraard is het coalitieakkoord altijd heilig, maar natuurlijk zitten 
we hier niet voor niks. De zorgen die er zijn, moeten we wel wegnemen en dat is iets wat we
dus in het vervolgtraject onder ogen moeten komen. Wat zijn die zorgen? Die hebben we 
vandaag gehoord. Hoe worden die weggenomen in het vergunningstraject? Ik denk dat dat 
iets is wat we vanaf nu gaan doen. Als die kunnen worden weggenomen zijn wij heel erg 
voorstander van een buitenbioscoop in het Stadspark, juist omdat op die plek wel reuring 
aan het Stadspark toegevoegd kan worden, mits die zorgen op een goede manier kunnen 
worden weggenomen.

01:18:41

Voorzitter: Dank u wel. De heer Moerkerk.

01:18:44

De heer Moerkerk: Ik heb toch nog een vraag aan GroenLinks. Ik hoor dat het coalitieakkoord
heilig is. Dan hoeven we toch dit gesprek niet te voeren? Dan staat er in het coalitieakkoord 
wat er gaat gebeuren. Dan kunnen we nog een beetje onze zorgen uiten en dat wordt dan 
weggeveegd en het gaat zoals het gaat. Het zit zo dicht getimmerd. Het zou jammer zijn als 
dat het standpunt blijft van GroenLinks tot en met het punt van besluitvorming.

01:19:08

Voorzitter: De heer Van de Vendel.

01:19:09

De heer Van de Vendel: Voorzitter, dank voor de vraag van de heer Moerkerk. Uiteraard en 
dat probeerde ik ook net zeggen, het was met een kleine knipoog naar de heer De Haan, 
maar we moeten uiteraard alles meenemen wat er in het coalitieakkoord staat. Het is 
natuurlijk wel het uitgangspunt voor onze gedachtevorming, maar we nemen wel alle zorgen
mee. We zitten hier niet voor niks. Anders hadden we hier allemaal nooit hoeven te komen 
en kunnen we over vier jaar weer terugkomen.

01:19:36

Voorzitter: Mevrouw Gierkink.

01:19:40

Mevrouw Van der Meulen: Er is al enorm veel gezegd, dus ik zal het kort houden. Allereerst 
bedankt aan iedereen die hier is om in te spreken. We hebben van tevoren contact gehad 
met verschillende mensen en dan moeten we dus de afweging gaan maken. Ik vind het heel 
vervelend om te horen dat mensen zich zo veel zorgen hierom maken en natuurlijk ook zo 
enorm veel geluidsoverlast ervaren. Aan de andere kant vind ik het ook juist heel erg mooi 
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om te horen hoeveel moeite de initiatiefnemer doet om deze overlast te beperken, net zoals
alle moeite die hij steekt in het vergroten van de biodiversiteit op deze plek. Daarom lijkt het
ons best een mooi idee zo een openluchtbioscoop, een toevoeging aan het aanbod en ook 
aan de balans die we moeten zoeken in het Stadspark. Aan de ene kant is het de rust en 
ruimte voor natuur, maar aan de andere kant ook een plek waar de bewoners van onze stad 
en onze gemeente even tot rust kunnen komen, misschien een filmpje kunnen kijken of naar
een evenement of lekker picknicken. We zijn wel benieuwd naar de uitkomsten van het 
onderzoek naar het broedseizoen en wij hopen toch dat de initiatiefnemer en de bewoners 
en organisaties dichter bij elkaar kunnen komen. Ik zie veel fysieke reacties op de tribune op 
dingen die gezegd worden. Ik heb het idee dat de ideeën over het effect van deze bioscoop 
ver uit elkaar liggen, dus ik hoop dat we in het verdere proces met elkaar om tafel kunnen 
gaan zitten en kunnen zien wat nu daadwerkelijk de effecten gaan zijn voor omwoners, voor 
natuur en dat iedereen uiteindelijk tevreden kan zijn met de uitkomst. Verder sluit ik me aan
bij een groot deel van de vragen die gesteld zijn.

01:21:29

Voorzitter: Dank u wel. De heer Ram.

01:21:34

De heer Ram: Dank u wel, voorzitter, en dank voor de inspraakreacties en de agendering van 
dit stuk. Wat voor de PVV belangrijk is, is dat Stadspark een park is voor recreatie, voor 
inwoners en geen natuurgebied is. Ik denk dat de heer Zwerver daar een goed punt heeft. 
We zijn niet tegen evenementen of andere vorm van gebruik van het park. De PVV heeft 
echter wel moeite met de hoge druk die op de omgeving wordt gelegd door de vele 
evenementen. We hebben het college toen normaal al eerder gevraagd om een duidelijk 
onderzoek hoe groot de overlast nou echt is. Helaas heeft het college dit niet toegezegd. De 
overlast die ervaren wordt rond evenementen hebben bewoners wel duidelijk gemaakt, 
maar zijn niet inzichtelijk. Het maakt natuurlijk wel uit of tien mensen last hebben of 1.000 
mensen. Die duidelijkheid is er niet. In onze optiek kun je over evenementen in het 
Stadspark op dit moment geen goede afweging maken. Het punt van Stadspark Natuurlijk 
over het betrekken van inwoners, dat delen wij. Wij vinden dat punt terecht. Je moet de 
omwonenden gewoon meenemen in al deze besluitvorming. Dus graag een reactie van het 
college daarop. De films starten na zonsondergang. Daar hebben wij onze vraagtekens bij, 
want als dit leidt tot een structurele, verstoorde nachtrust van bewoners, dan gaat dat ons 
echt een brug te ver, tenzij deze zorg kan worden weggenomen. Wat is nou precies het 
effect? Dat is het hele punt: wat is nou de geluidsoverlast als zo een bioscoop plaatsvindt en 
ook met die andere evenementen? Ik vind het wel te prijzen dat de ondernemer een 
initiatief neemt en ons een aanbod doet voor een buitenbioscoop. Ik zou willen dat er meer 
van dit soort ondernemers zijn die hun nek durven uit te steken, want het is nogal wat om 
het zo naar buiten te brengen. Een hele raadsvergadering heb je over je eigen initiatief. Ik 
vind dat te prijzen. Het voorstel wat het CDA heeft gedaan over een pilot, ik denk dat het 
een hele goede is, gewoon om echt even te ervaren wat de overlast is. Dat kunnen de 
omwonenden ook ervaren. Als het echt overlast is, dan moet je een andere afweging maken.
Als dat niet zo is, dan kijken we naar wat de feiten daadwerkelijk zijn en op basis daarvan 
een besluit nemen. Dat geldt ook voor die andere evenementen waar we helaas nog geen 
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enkel inzicht in hebben. Dus naar het college nogmaals de oproep om daar onderzoek naar 
te doen. Dat was mijn bijdrage, voorzitter.

01:24:10

Voorzitter: Dank u wel. Dat is uw inbreng. U heeft een groot aantal vragen gericht aan het 
college, terwijl het geen initiatief van het college is om deze sessie te beleggen. U heeft een 
hoop kansen gemist om met elkaar in debat te gaan, maar u deed het niet. Ik wil het college 
toch even de gelegenheid geven om de punten waar ze op wil reageren dat te doen.

01:24:40

Wethouder Wijnja: Dank u wel, voorzitter. Om te beginnen wil ik mij aansluiten bij alle 
raadsleden die hun dank uitspreken voor de initiatiefnemers van deze burgeragendering. 
Het is een belangrijk middel in deze gemeenteraad dat inwoners van onze gemeente een 
onderwerp wat ze belangrijk vinden, kunnen agenderen. Ik wil me ook graag even aansluiten
bij de woorden van de heer Ram net in de richting van de heer Breteler, want het is zeker 
niet zomaar iets om je nek voor uit te steken. Dat is iets wat we belangrijk vinden dat 
mensen die ideeën hebben dat die initiatief nemen en durven naar voren te stappen en dan 
gebeurt er nogal wat, maar volgens mij is dat goed. Laat ik daar even mee beginnen, want ik 
denk dat het hele gesprek wat breed gevoerd wordt over dit initiatief precies laat zien wat 
de kern van het dilemma is wat we hebben in het Stadspark toen de visie werd vastgesteld. 
Het gaat over reuring en het gaat over rust. Dat klinkt als een tegenstelling en toch is het 
idee in het Stadspark of in de visie zoals die is vastgesteld door uw raad - dat zeg ik nog maar
even in de richting van een aantal mensen, en dat is het kader waarmee wij als college 
werken - is er een onderverdeling gemaakt in wat je dan waar doet. Dat is belangrijk, maar 
tegelijkertijd is het ook zo dat natuurlijk bepaalde dingen op spanning staan met elkaar en 
daar moeten steeds afwegingen gemaakt worden. Er zijn een paar dingen die ik daar over 
wil zeggen en ik begin over burgerparticipatie. Dat is een onderwerp wat hier vaker aan de 
orde komt en terecht ook, maar het is wel goed om even te schetsen waar we staan in dat 
proces. Er worden een paar dingen over gezegd, waarvan ik denk: dat is volgens mij in dit 
geval niet helemaal terecht. Dat heeft te maken met het volgende. Ik zei in mijn eerste 
reactie al dat het contact met de heer Breteler geweest is voor dat de visie Stadspark 
opgesteld is. Dat was dus specifiek de vraag dat hij een idee heeft voor een 
openluchtbioscoop en dat het volgens hem heel goed zou passen in het Stadspark. Dat zeg ik
even in de richting van mensen die de vraag hebben gesteld of het college een breed 
onderzoek gaat doen om het ergens anders te doen. Nee, dat zou ook heel gek zijn, want er 
is een initiatiefnemer die komt met een idee met een specifieke plek. Ik weet niet wie het 
geintje maakte over het bioscoopbedrijf, maar dat zou natuurlijk heel gek zijn als wij als 
gemeente dan ineens gaan zeggen: "We doen het ergens anders." Het is een initiatief van de
initiatiefnemer, dus onze rol als gemeente is dan om te kijken wat daar dan de 
randvoorwaarden zijn, wat het proces is wat je daarop inricht. In gesprek kijk je hoe je zo 
een plan ontwikkelt en vervolgens gaat het natuurlijk ook over met wie een initiatiefnemer 
dan allemaal overleg moet hebben. Daar kom ik zo meteen op. Omdat dat contact al was 
gelegd toen de visie werd opgesteld, zijn er al uitgebreid inspraakreacties toen geweest op 
het hele plan, maar ook op dit initiatief. De initiatiefnemer heeft op basis van die reacties 
vanaf dat moment het plan de hele tijd aangepast. Het ging al over de onderwerpen waar 
die reacties over gingen. Dat ging over geluid, dat ging over biodiversiteit en inpassing in de 
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omgeving. Dus het is goed om te benadrukken dat het plan de hele tijd door is aangepast. Er 
was iemand, ik weet even niet meer wie, die refereerde aan de website die er is. Die is er al 
een tijdje. Daar heeft de initiatiefnemer alle informatie op gezet en dat wordt ook 
aangepast. Vervolgens is er twee keer een presentatie geweest voor de adviesgroep 
Stadspark. Het is goed om nog even te noemen, dat is ook een afspraak die met uw raad 
gemaakt is, daar hebben we u eerder dit jaar over geïnformeerd, dat de adviesgroep 
Stadspark er nu is. Daar zijn verschillende belangen in vertegenwoordigd en dat hebben we 
gedaan om op het moment dat er initiatieven zijn in het Stadspark dat voor te kunnen 
leggen en alle verschillende belangen op tafel te hebben en de aandachtspunten mee te 
krijgen. Dan doe je niet een strik erom en ga je door, maar we hebben met de adviesgroep 
heel nadrukkelijk afgesproken. Zij willen graag een aparte adviesrol hebben aan het college 
en we hebben afgesproken dat we als college altijd aan de adviesgroep terug gaan 
communiceren wat we daarmee doen. Maak je heel klein uitstapje, er is net een advies 
uitgebracht door de adviesgroep over geluid breed. Dat komt hier ook terug, dus dat is iets 
waar wij als college gewoon op terugkomen. Het is een onderwerp wat speelt. Dat moge 
duidelijk zijn in de bredere context van het Stadspark, dus dat is een onderwerp waar wij op 
terugkomen. Op 10 mei is een bijeenkomst georganiseerd door de heer Breteler voor 
omwonenden, andere gebruikers van het park en belangengroepen. Zoals al eerder gezegd 
is, waar we nu staan, is dat de heer Breteler zelf mag bedenken of die een 
vergunningsaanvraag doet. Het zal gaan om een uitgebreide vergunningsprocedure. Dat 
betekent, zeg ik in de richting van de Partij voor de Dieren, dat daar een heleboel dingen nog
moeten gebeuren. Er moeten nog wat dingen duidelijk worden. Er is in het voortraject van 
alles gebeurt en op tafel gekomen. Er werd al gerefereerd aan het onderzoek naar het 
broedseizoen wat loopt en dan is het zo dat de adviesgroep een advies heeft gegeven op een
aantal punten, en dat zijn dingen die meegenomen worden op het moment dat de 
vergunningsaanvraag komt door de gemeente om daar een antwoord op te formuleren. In 
welke vorm dat dan moet, dat is dan nog even de vraag. Dat moet de tijd uitwijzen wat 
daarin het beste is, maar daar volgt een uitgebreid traject. Al die aandachtspunten vinden 
hun plek daarin en we komen terug bij uw raad. Sowieso heeft het college alles gehoord wat 
er nu gewisseld is, dus u kunt ervan op aan dat het op de één of andere manier een plek 
krijgt. Dan volgt er een wensen- en bedenkingensessie. De raad komt gewoon weer aan zet 
en op het moment nadat we dat hele traject hebben afgelopen en de gemeente zou 
besluiten om een vergunning af te geven, dan is er altijd nog een traject om een zienswijze 
in te dienen. Iemand zei het al, we staan aan het begin van best nog wel een uitgebreid 
traject. Het klopt natuurlijk helemaal. Eén van de insprekers van Stadspark Natuurlijk zei het 
al. Er wordt nu nog geen besluit genomen. Soms lijkt dat een beetje zo, maar het is natuurlijk
wel zoals je het sowieso al een slecht idee vindt dit soort initiatieven in het Stadspark, dan is 
dit misschien het moment om dat te zeggen. Dat hebben sommigen fracties gedaan. Volgens
mij was dat mijn reactie en heb ik antwoord gegeven op de vragen die aan het college zijn 
gesteld, voorzitter.

01:31:38

Voorzitter: Ik kijk even om me heen of de antwoorden bevredigend zijn. De heer De Haan.

01:31:44

De heer De Haan: Voorzitter, dank voor het woord. Het is misschien iets voor de 
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ondernemer, misschien ook voor het college, maar hoe kijkt u aan tegen zo een pilot die we 
zouden kunnen doen met alleen het geluidssysteem?

01:31:56

Voorzitter: De wethouder.

01:31:57

Wethouder Wijnja: Ik kan dat echt niet beoordelen. Ik snap op zich het idee wel, zeker 
horende de zorgen. De heer Breteler zit daar en ik zit hier en de betrokken ambtenaren ook, 
dus we kunnen even kijken wat er wel en niet mogelijk is, maar ik kan nu niet beoordelen of 
dat kan en of dat ook oplevert wat je zou willen. Ik kan in ieder geval wel zeggen dat we dat 
idee meenemen en daar komen we op de één of andere manier wel even op terug wat daar 
de voors en tegens van zijn.

01:32:27

Voorzitter: Verder nog onbeantwoorde vragen? Als het college ervoor kiest om niet het 
bestemmingsplan te wijzigen, maar een uitgebreide omgevingsvergunning procedure te 
doorlopen, dan krijgt de raad op enig moment een brief. Daar staat of in dat het college is er 
niks in ziet, dan is het een informerende brief, of dat het college van plan is om een 
vergunning te verlenen en dan is het aan de raad om te piepen. Dat is niet automatisch dat 
het nog geagendeerd wordt. Dan moet u eventjes aan de bel trekken met een paar partijen 
en dan gaat de agendacommissie dat inplannen en dan kunnen we daarover praten. Dan zijn
we door de onderwerpen heen voor nu. Ik dank u allemaal voor uw bijdrage.
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